
ROBERTSFORS  KOMiVIUN

Folkhälsorådet

Beslutande

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2022-12-02  s:=i-i

KS  2022-12-02  13.00-15:20

Kjell-ÅkeNilsson  (S)  ordf.

Per  B. Johansson  (S)  bou.

Lars  Tängd6n  (C)  tvu

Mona  Andersson  (S) soc

Övriga  deltagare
Hilda  Vidmark,  sekreterare

Mikael  Jernstedt  (BoU)

Doris Ohlund (adjungerad 55)
Jhonas  Nilsson,  Socialchef  Robertsfors

Mona  Andersson  representerade även  Robertsfors  hälsocentral

Utses  att  justera

Underskrifter Sekreterare

Ordförande

Justerare

Organ

Sammanträdesdatum

Lars  Tängdfö

Hilda  Vianark  y
Paragraf  I-10

Kjell

Lars %d6h  "

ANSLAG/BEVIS

Protolcollet  är  justerat.  Justeringen  har  tillkäru'iagivits  genom  anslag

Folkhälsorådet

2022-12-02

Förvaringsplats  för  protokollet

Underskrift

Kornmunkontoret  Robertsfors

Hilda  Vidmark

h'i[



ROBERTSFORS  KOMMUN

Folkhälsorådet

Innehåll

5

6

7

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2022-12-02  s:=i-z

Val  av justerare

Godkännande  av föredragslista

Föregående  protokoll

Rörelseträning  på boenden

Handlingsprogram  för  förebyggande  av självmord

Rörelse  i skolan

God  och  nära  vård

8 Avsiktsförklaring  för  en god,  jämlik  och  jämställd

hälsa  i Västerbotten

Runda  respektive  verksarnhet

Övriga  frågor



ROBERTSFORS  KOMMUN

Folkhälsorådet

SAMMANTRADESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2022-12-02  s:=i=a

Fr 91

Val  av  justerare

Folkhälsorådets  beslut

Lars  Tängden  väljs  till  justerare.

Justerare Protokollsutdrag  till Exp



ROBERTSFORS  KOMMUN

Folkhälsorådet

Fr @ 2

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2022-12-02  s:=i-=i

Godkännande  av  föredragningslista

Punkt  6, Rörelse  iskolan,  utgår  på gnund  av att skolans

representant  ej hade  möjlighet  att närvara.  Under  punkt  10, Övriga

frågor, behandlas frågan om mötesdatum för 2023.

Folkhä(sorådets  beslut

Folkhälsorådet  beslutade  att godkänna  föredragningslistan.

Justerare Protokollsutdrag  till Exp
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Protokoll  från  Folkhälsorådet  2022-05-20  gicks  igenom.

Folkhälsorådets  beslut
Folkhälsorådet  lade  föregående  protokoll  till  handlingarna.

Justerare

1
Protokollsutdrag  till Exp
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Fr @ 4

Rörelseträning  på boenden

Socialchef  Jhonas  Nilsson  berättade  om  att rörelseträning  i nuläget

erbjuds  ifoim  av individuell  träning.  Tidigare  har  givppträning

erbjudits  men  denna  pausades  under  pandemin  och  har  inte

återupptagits.  Orsaken  till  detta  är att rehabassistenten  behövts  i

övrig  verksarnhet.  Rörelseträning  i samhället  som  bedrivs  av

privata  aktörer  har  koinrnit  i gång.

Vidare  informerade  socialchefen  om  att frågan  om  rörelseträning

på boenden  också  lyfts  på koi'i'ununala  pensionärsrådet  och  att

tanken  är att införa  rörelseträning  på  boenden  som  en del  av arbetet

med  att  jobba  preventivt  mot  fallolyckor.  Under  första  halvåret  av

2023  ska ett helhetsgrepp  tas kring  evidensbaserade  arbetssätt

gällande  nutrition,  fallprevention  och  rörselträning.  Socialchefen

berättade  också  att de inom  sektorn  undersöker  hur  de kan  arbeta

mer  med  frivilIiga  aktörer  för  vissa  insatser  för  att kunna  hantera  en

situation  då det  blir  svårare  att få tillräcldigt  med  personal  för  alla

behov,  I och  med  att det  är viktigt  att identifiera  och  knyta  kontakt

med  möjliga  aktörer  finns  ett behov  av att koinrna  ikontakt  med

dessa  via  exempelvis  kornmunens  olika  råd.

Folkhälsorådets  beslut
Folkhälsorådet  tackar  för  informationen  ocl'i  ger  socialchefi

uppdrag  att återkomma  under  andra  halvåret  av 2023  med  en

återrapport  av arbetet  med  rörelseträning  på boenden.

Justerare Protokollsutdrag  till Exp
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Handlingsprogram  för  förebyggande  av självmord

Individ-  och  familjeomsorgschef  Doris  Öhlund  föredrog

komrnunens  handlingsprogram  för  förebyggande  av självmord  som

tagits  fram  tillsammans  med  regionen  och  polisen.

Handlingsprograrnrnet  fastställdes  av KS  2021.  I

handIingsprogramrnet  beskrivs  olika  aktiviteter  som  ska

genomföras  i Robertsfors,  bland  annat  liar  ett  närvaroteam  inrättats

i samarbete  mellan  socialtjänst  och skolan.

Lars  Tängden  (c)  berättade  om  att man  i Norge  fögger  in  patienter  i

samband  med  att stärnningshöjande  läkemedel  satts in  eftersom

man  sett en ökad  risk  för  suicid  ibörjan  av medicinering,  och

undrade  om  man  arbetar  på liknande  sätt i regionen.

Mona  Andersson  (hälsocentralen)  berättade  att insättning  av

stämningshöjande  läkemedel  inte  föranleder  inläggnings  på

psykiatrin,  men  att man  har  uppföljning  via  telefon  några  gånger

upp  till  två  veckor  efter  insatt  behandling.

Per  Boström  Johansson  (s) frågade  om  det syns  några  trender  lokalt

gällande  psykisk  ohälsa.

Doris  Öhlund  berättade  att  psykisk  ohälsa  ökar  bland  barn  och  unga

i hela  landet,  och  att det finns  många  olika  orsaker.  I kornmunen

kan  de inte  se några  speciella  trender  i kommunen,  men  när  det

gäller  barn  och  unga  med  allvarlig  psykisk  ohälsa  ser socialtjänsten

ett stort  behov  av närmare  samarbete  med  barn-  och

ungdomspsykiatrin.  Detta  är dock  svårt  på grund  av att  bam-  och

ungdomspsykiatrin  är så överbelastade  med  långa  väntetider  på

behandlingar.  Deru'ia  svårighet  finns  också  när  det gäller  vuxna

med  samsjuklighet,  det  vill  säga  missbruksproblem  i kombination

med  psykisk  ohälsa.

Mona  Andersson,  som  i denna  fråga  representerade  hälsocentralen,

lyfte  att i och  med  att verksamheterna  styrs  utifrån  olika

ekonomier,  så hamnar  man  lätt  i diskussion  om  vem  som  bär  ansvar

för  olika  saker.  Ett  exempel  är medicinering  av personer  med

psykisk  oMlsa  där  det  kan  vara  oklart  om  det är hemtjänst  eller

Mlsocentral  som  ska  bära  ansvaret.

Jhonas  Nilsson  berättade  att det  har  genomförts  en

samsjuklighetsutredning  och  att den föreslår  att  regionema  tar  över

behandlingsansvaret  för  missbruk,  vilken  innebär  att det  är samma

Justerare Protokollsutdrag  till Exp
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Mona  Andersson,  (s) ställde  frågan  till  Doris  Öhlund  om  man  har

sett några  resultat  av arbetet  med  HLT  (Mlsa,  lärande,  trygghet).

Doris  Ohlund  berättade  att HLT  fungerar  väldigt  bra  kopplat  till

skolan  där  rutinerna  har  fallit  på plats  och  samarbetet  fungerar  väl.

Vad  det gäller  HLT  förskola  har  de inte  riktigt  fått  igång  rutinenia

ännu.  Doris  berättar  vidare  att närvaroteamet  sjösatts  under  hösten

och  att det för  skolans  del  är ett annorlunda  sätt att arbeta  då de

möter  upp  hemmasittaiwaihemmet.  Den  möjlighet  som

socialtjänsten  haft  tidigare  att erbjuda  fem  samtal  utan  besIut  som

stöd  till  vårdnadshavare  finns  inte  just  nu  på gnind  av att

socialsekreterarnas  arbetstid  behövt  läggas  på utredningar.

Folkhälsorådets  beslut

Folkhälsorådet  tackar  för  informationen  och  ger  förvaltningen  i

uppdrag  att återkornrna  med:

a) en uppföljning  av handlingsprogrammet  för  förebyggande  av

självmord  vid  2023  års sista  möte.

b) infon'nation  om  vilka  resultat  man  ser av arbetet  med

närvaroteam  vid  sista  mötet  för  våren  2023.

Justerare Protokollsutdrag  till Exp
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Rörelse  i skolan

Punkten  utgår  med  anledning  av att skolans  representant  fått

förhinder.

Justerare Protokollsutdrag  till Exp
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Jhonas Nilsson berättade om Nytänkande styrning  för  den nära
vården.

Nara  vård  hette  först  god  och nara  vård.  Det  var  en vårdreform

som  syftade  till  att  utveckla  arbetssätt  som  är mer  personcentrerade

och  nära  individen  genom  att förbättra  samverkan  mellan  regioner

och  komrnuner.  Ett  viktigt  mål  med  reformen  var  att frigöra

sjuldiusplatser  för  de som  behöver  sjukhusvård  och  1cunna  fokusera

mer  på primärvård  för  att vara  tidigare  i åtgärder  och  behandling

och  därmed  underlätta  för  individen.  I Västerbotten  jobbar  man  i

tre sjukvårdsområden  där  Robertsfors  ingår  iUmeåregionens

sjukvårdsornråde.  För  länet  finns  en övergripande  styrgrupp  som

Mona  Andersson  sitter  med  i systemledning  för.

Lokalt  i Robertsfors  finns  också  en styrgrupp  som  består  av

socialchef,  barn-  och  utbildningschef  samt  verksamhetschef  från

regionen.  Det  finns  även  en lokal  arbetsgnupp  som  arbetar  med  att

hitta  former  och  metoder  för  samverkan  lokalt.

I dagsläget  jobbar  Umeåregionens  sjukvårdsområde  med  ett

nytänkande  kring  hur  de mobila  teamen,  som  är en del  av nära

vård,  ska se ut. Som  stöd  i det  arbetet  har  konsultföretag  Governo

tagits  in. Styrande  principer  för  arbetet  med  mobila  team  ska  vara

personcentrering,  kontinuitet,  äkta  teamsamverkan  och  effektivitet.

Kjell-ÅJce  Nilsson  (s) frågade  om funktionshinderröre1sens

representanter  är involverade  och  om  arbetet  sker  utifrån

fördplanen.  Jhonas  förklarade  att det  är en del av planen  och  att

funktionsrättsorganisationen  för  Umeåregionen  är remissinstans.

Kjell-Åke  Nilsson  (s) lyfte  att alla  med  behov  av medicinsk  fotvård

idag  remitteras  till  Umeå,  och  inte  till  fotvårdare  i Robertsfors,  och

frågade  varför  detta  inte  kommer  upp  som  en del  i arbetet  med  nära

vård.

Mona  Andersson,  som  i denna  fråga  representerar  hälsocentralen,

svarade  att det är oerhört  få individer  som  kvalificerar  sig  för

remiss  till  medicinsk  fotvården.  I(riterierna  har  blivit  mer

omfattande  än tidigare.  Mot  denna  bakgi'und  hade  inte  haft  någon

betydelse  om  Mlsocentralen  skrivit  rerniss,  eftersom  de allra  ändå

inte  får  en remiss,  uppger  Mona  Andersson  (hälsocentralen).  Alla

oavsett  ålder  får  bekosta  sin egen fotvård  och  den bokar  individen

själv  tid  för.  Alla  kan  ringa  och  boka  tid  för  fotvård  i Robertsfors

Justerare Protokollsutdrag  till Exp
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och  det är viktigt  att göra  medborgarna  medvetna  om att denna

möjlighet  finns.

Lars  Tängd6n  (c) undrar  över  om  tillgången  till  läkarkontakt

digitalt  är något  som  diskuteras  inom  nära  vård,  då han  sett  positiva

exempel  från  Skottland  och  känner  till  att detta  görs  på prov  i

Storuman.

Jhonas  Nilsson  berättar  att alla  Mlsocentraler  har  infört  digitala

hälsobesök  och  digitala  ronder,  digitala  hälsobesök.  Komrnunens

sjuksköterskor  är hernma  hos individen  och  kopplar  upp  sig  mot

läkaren.  Läkare  gör  även  ronder  på särskilt  boende  digitalt.  Det  har

tagits  fram  teknik,  strukturer  och  rutiner  för  hur  detta  ska göras,

men  det används  väldigt  lite.

Lars  Tängden  (c) uttrycker  att en sjukstuga  vore  ett lyft  för  servicen

och  skulle  ge närvaro  av läkare  i större  utsträckning.  Aven

kommunen  har  behov  av läkarkompetens  inom  sin  verksamhet,  och

genom  en sjukstuga  skulle  kompetens  kunna  samutnyttjas.

Mona  Andersson,  hälsocentralen,  beskriver  att det  finns

läkarmedverkan  ikornmunens  verksamheter.  En  fast  läkare  har

rond  på alla  särskilda  boenden  två  gånger  per  vecka.

Sjuksköterskoma  som  arbetar  på  boendena  har  direktnummer  till

läkaren.  Om  sjuksköterskorna  inte  kan  nå läkaren  har  de tillgång

till  akuttelefon.  Detta  innebär  att de har  tillgång  till  läkare  via

hälsocentralen  8-17  alla  vardagar.  Mlsocentralen.  En annan  läkare

har  ansvar  för  alla  individer  som  är inskrivna  i hemsjukvård.  Om

man  ser att det  finns  ett behov  av läkarkontakt  tar  kornrnunens

sjuksköterska  med  sig surfplatta  och  kopplar  upp  sig  mot

hälsocentralen.

Lars  Tängd6n  frågar  hur  det  ser ut  med  tillgång  till  läkare  för

skolan.

Mikael  Jemstedt  (BoU)  berättar  att det firu'is  skolläkare  inom

elevhälsan.

Vikten  av förebyggande  hälsoarbete  lyftes.  Med  anledning  av detta

informerade  Mona  Andersson,  hälsocentralen,  om att alla  30-

åringar,  40-åringar  och  50-åringar  i komrnunen  kallas  till

förebyggande  hälsoundersökningar  på hälsocentralen.  Alla

inskrivna  med  kroniska  sjukdomar  tar  hälsocentralen  kontakt  med

minst  en gång  per  år. Hälsocentralen  medverkar  dessutom  en gång  i

veckan  på så kallade  rehabronder  med  Försäkringskassan.

Justerare Protokollsutdrag  till Exp
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Folkhälsorådets  beslut

Folkhälsorådet  tackar  för  infonnationen.

Justerare Protokollsutdrag  till Exp
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Avsiktsförklaring  för  en god,  jämlik  och  jämställd

hälsa  iVästerbotten

Hilda  Vidmark  redogjorde  f6rÅvsi7ctsförklaringför  en god, jämlik
och  jämställd  hälsai  Västerbotten.

Folkhälsorådets  beslut

Folkliälsorådet beslutade att Åvsiktsförklaring  för  en god, jämlik
och  jämställd  hälsa  tas upp  på nästa  tillväxtutskott.

Justerare Protokollsutdrag  till Exp
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Fr @ 9

Runda  från  verksamheterna

Sociala  sektorn

Jhonas  Nilsson  beskrev  att  smittade  av covid  ökar  inom

hemtjänsten.  De  äldre  är så pass  välvaccinerade  att de inte

blir  allvarligt  sjuka,  men  personal  blir  sjuka  och  behöver

stanna  hemma  av den  anledningen.

Inför  2023  planeras  funktionen  arföörigsamordnare  att

inrättas  inom  sociala  sektorn.

Sociala  sektorn  planerar  för  att årligen  göra  ett  utskick  till

medborgare  över  75 år för  att  bland  aru'iat  informera  om

möjlighet  till  stöd,  vilka  aktiviteter  som  finns  och  om

kontaktvägar.

Hälsocentralen

Mona  Andersson,  som  under  denna  punkt  representerar

hälsocentralen,  berättade  att  det  är väldigt  hög

vaccinationstäckning  i Robertsfors  kommun.

Hälsocentralens  tak  renoveras  för  tillfället.

Sjukgymnastiken  är på väg  att flytta  till  en korridor  i

byggnaden  där  det  tidigare  var  boende  för

ensamkornmande  -  lokalerna  har  renoverats  och  det  är

slutbesiktning  som  återstår.  Inne  på hälsocentralen  är

renoveringen  klar.

Läkartillgången  ser  nu positiv  ut  med  två  ordinarie  läkare

som  är allmänspecialister  och  fullbemannat  på ST-  och

AT-tjänsterna.  Däremot  är det  problem  med  att rekrytera

distriktssköterskor.

En  hudmottagning  har  startats  upp  på  hälsocentralen.

Varje  patient  bokas  in  per  kvart,  man  tar  kort  och  där  det

finns  anledning  till  skickas  kort  och  remiss  till  sjukhusets

hudmottagning  som  sedan  återkommer  ifall  de bedömer

att åkomman  behöver  behandlas  av hudmottagningen

eller  om  hälsocentralen  kan  utföra  behandlingen.  Sedan

Justerare Protokollsutdrag  till Exp
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kallas  de patienter  där  bedömningen  är att  hälsocentralen

kan  åtgärda  åkomrnan  till  kvällsmottagning.

Eiika  Jonsson,  chef  på  hälsocentralen,  ville  skicka  med

till  folld'iälsorådet  att  familjecentralens  verksamhet  håller

på att  urvattnas.  Otydliga  rollfördelningar  och  brist  på

resurser  gör  att de olika  funktionerna  inte  finns  på  plats  i

samma  utsträckning  som  tidigare.  Styrgruppen  har  planer

på ett  omtag.  Hälsocentralen  vill  förmedla  till

folkhälsorådet  att det  är viktigt  att  politiken  även

fortsättningsvis  har  familjecentralen  i fokus  så att  man

kan  bemanna  upp  både  med  socionomer,  förskollärare

och  resursteam  som  legat  under  familjecentralen.  Just  nu

är öppna  förskolan  och  regionen  stationär,  övriga  finns  på

plats  ibland.

Sektor  bam- och utbildninz
Mikael  Jemstedt  berättade  att  det  pågår  ett

tandvårdsprojekt  och  en satsning  på  rörelse  i skolan.

Mona  Andersson  (s) lyfte  att  enhetscheferna  från

hemtjänsten  beskrivit  problem  med  färdtjänsten  där  deti

avtalet  med  dem  inte  framgår  att de är skyldiga  att  bära

resenärer  på  bår  in i hemmet.  Detta  innebär  att det  är

väldigt  svårt  att  lösa  transporten  hem  till  egen  bostad  från

korttidsboende.  Ar  bostaden  en trappa  upp  blir  de inte

burna  hela  vägen  upp.

Folkhälsorådets  beslut

Sko1skjutshandläggare  eller  upphandlingsansvarig  tar  rätt

på  vad  som  gäller  enligt  avtal  och  delger  folkhälsorådet

vid  dess  nästa  möte.

Justerare Protokollsutdrag  till Exp
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Sammanträdesdatum

2022-12-02  s:=i-ie

'Några  ledamöter  framförde  att det är önskvärt  om  mötena

ligger  på måndagar  då de politiska  representanterna  har

måndagar  som  mötesdag.

Folkhälsorådet  ska sammanträda  två  gånger  per  termin.

Folkhälsorådets  beslut

Folkhälsorådet  beslutar  att första  mötet  2023  hålls  den 27

februari  kl. 13-15  iLedningscentralen,  samt  att Hilda

Vidmark  skickar  ut ett förslag  på övriga  mötesdatum  för

2023.

Justerare Protokollsutdrag  till Exp


